
1-13/2014. szám 
 
 

J e g y z ő k ö n y v 
 
 

Készült:  Kunbaja Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 2014. szeptember 
3-án (szerda) 1800 órai kezdettel megtartott közmeghallgatással 
egybekötött üléséről. 

 
Az ülés helye:  „Összefogás” Közösségi Ház nagyterme. 
 
Jelen vannak:  Franzné Lakner Éva polgármester, Pálosi Jánosné, Szabó 

Erika képviselők (3 fő). 
 
Állandó meghívottak részéről: Szöllősi Csaba jegyző, Patocskai Tibor 

alpolgármester 
 
Egyéb meghívottak részéről jelen van: Herke Noelné a Bácsalmási Rendőrőrs 

képviseletében, Szilvási Zsolt r.zls. körzeti megbízott, Schütz 
István a Bácsalmási Határrendészeti Kirendeltség 
képviseletében, Tikviczki Jánosné a Bokréta Egyesület 
képviselője, Franzné Lakner Éva a Három Generáció 
Kunbajáért Egyesület elnöke, Nagy István a Német 
Hagyományőrző Egyesület és a Sportegyesület képviselője, 
Szabó László a Nyugdíjasok Egyesületének és a 
Mozgáskorlátozottak Egyesületének elnöke, Korda István a 
Polgárőr Egyesület elnöke, Horváth Imréné IKSZT 
munkatárs, Pásztorné Pálosi Katalin IKSZT munkatárs 
A lakosság részéről 50-60 fő érdeklődő.   

 
Előzetesen bejelentette távolmaradását: Tímár Judit alpolgármester, Barnáné 

dr. Jámbor Dominika, Halbländer József, dr. Lovas László 
képviselő (4 fő).  

 
 
N a p i r e n d   e l ő t t : 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Köszönti a Képviselő-testület ülésén, a 
közmeghallgatáson megjelent meghívottakat és vendégeket. Megállapítja, hogy 
7 fő képviselő közül 3 képviselő van jelen, ezért a Képviselő-testület ülése 
határozatképtelen. 
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Miután a közmeghallgatáson a lakosság részéről szép számmal jelen vannak, 
javasolja a napirendi pontok tárgyalását, határozat nélkül.  
Javasolja, hogy a meghívón szereplő sorrendben tárgyalják a beszámolókat, 
tájékoztatókat.  
 
 
N A P I R E N D : 
 
 
1./ Baja Városi Rendőrkapitányság beszámolója a Rendőrkapitányság  
     2013. évi munkájáról. 
     Előterjesztő: Herke Noelné a Bácsalmási Rendőrőrs képviselője 
 
    (Írásos előterjesztés mellékelve!) 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Felkéri Herke Noelnét, a Bácsalmási 
Rendőrőrs képviselőjét, hogy a beszámolót ismertesse a jelenlévőkkel. 
 
Herke Noelné a Bácsalmási Rendőrőrs képviselője: Ismertette a Rendőrség 
beszámolóját. 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Köszöni a tájékoztatást, kéri a kérdéseket, 
véleményeket a napirendi ponttal kapcsolatban. 
A lebontott házak ügyében tudnak-e valamit tenni? Sajnos ez évek óta probléma. 
Iránymutatást kér. 
 
Szilvási Zsolt kmb.: Felvette a kapcsolatot az építésügyi hatósággal. Látja, 
észleli ezeket az eseteket, lefényképezi és az építési hatósághoz továbbítja, 
mivel a bírságolás a hatóság feladata. Más tulajdonának a bontása 
bűncselekmény. Ritkán kerül sor intézkedésre. A tulajdonostól megveszik az 
ingatlant, így saját tulajdont bontanak. Mára csökkent a bontások tendenciája. 
Tavasszal 2 eset volt, most ilyen nincs. Ha szólnak, minden esetben 
intézkednek. Az építési hatóság bontásra is kötelezheti a tulajdonost. 
 
Szabó Erika képviselő: A „Szivárvány” Szociális Szolgáltató Központ nevében 
megköszöni a rendőrség és Szilvási Zsolt kmb. segítségét. A kmb. sokszor nyújt 
segítséget a munkájukhoz. 2013. évben lehetőséget kaptak egy bűnmegelőzési 
előadás tartására az időseknek. 
 
Pálosi Jánosné képviselő: A rendőrség minden évben beszámol a munkájukról. 
Örvendetesen csökken a közlekedési és más bűncselekmények száma. 
Köszönetet mond a rendőrségnek ezért. Sok sikert kíván munkájukhoz. 
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Franzné Lakner Éva polgármester: Köszöni a munkájukat és a részletes 
beszámolót. Jónak értékeli a rendőrség és az önkormányzat kapcsolatát, és jó az 
együttműködés is közöttük. 
 
 
2./ Beszámoló a Határrendészet 2013. évi munkájáról. 
     Előterjesztő: Schütz István szds. a Bácsalmási Határrendészeti  
                         Kirendeltség képviselője  
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Felkéri Schütz István szds-t, a Bácsalmási 
Határrendészeti Kirendeltség képviselőjét, hogy a beszámolót ismertesse a 
jelenlévőkkel. 
 
Schütz István szds a Bácsalmási Határrendészeti Kirendeltség képviselője: 
Röviden ismertette a Bácsalmási Határrendészeti Kirendeltség beszámolóját. 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Köszöni a tájékoztatást, kéri a kérdéseket, 
véleményeket a napirendi ponttal kapcsolatban. 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Köszöni a Határrendészeti Kirendeltség 
munkáját. Részletes beszámolót kaptak. A kapcsolatuk nem annyira szoros, mint 
a rendőrséggel, ennek ellenére jó a kapcsolat. Az önkormányzat segítséget 
nyújtott a nyomsáv felszántásához. 
 
 
3./ Beszámoló Kunbaja községben működő Egyesületek munkájáról, az  
     önkormányzat által nyújtott támogatások felhasználásáról 
     
 a./ Bokréta Művelődés és Hagyományőrző Egyesület beszámolója 
      Előterjesztő: Tikviczki Jánosné az egyesület képviselője 
 
    (Írásos előterjesztés mellékelve!) 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Felkéri Tikviczki Jánosnét, a Bokréta 
Művelődés és Hagyományőrző Egyesület képviselőjét, hogy a beszámolót 
ismertesse a jelenlévőkkel. 
 
Tikviczki Jánosné az egyesület képviselője: Ismertette az egyesület 
beszámolóját. 
Megköszönte, hogy a polgármester asszony rész vesz minden rendezvényükön. 
Köszönetet mond Szabó Erikának a „Szivárvány” vezetőjének és valamennyi 
dolgozójának is. 
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Franzné Lakner Éva polgármester: Köszöni a tájékoztatást, kéri a kérdéseket, 
véleményeket a napirendi ponttal kapcsolatban. 
 
Szabó Erika képviselő: A Bokréta Egyesületre bármikor, bárhol lehet számítani. 
Részt vesznek valamennyi programon. Hozzájárulnak a falu kulturális életéhez. 
Köszöni a segítségüket. 
 
Pálosi Jánosné képviselő: Köszönetet mond a Bokréta Egyesület minden 
tagjának a meghívásokért. Sokat vannak együtt, sokszor lépnek fel különböző 
rendezvényeken. További jó munkát kíván nekik. 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Megköszöni az egyesület munkáját. 
Kölcsönösen segítik egymást az önkormányzattal.  
Az egyesületek támogatásával kapcsolatban több pletyka kering. A kulturális 
egyesületek egységesen 50.000,- Ft támogatást kapnak, nem többet és nem 
kevesebbet. Hétfőn a támogatások átutalásra kerültek. 
 
Szabó Erika képviselő: A Bokréta Egyesület pályázaton nyert 250.000,- Ft 
támogatást. 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Köszöni a munkájukat, azt hogy színesítik az 
önkormányzati rendezvények kulturális programjait. Jónak értékeli az egyesület 
és az önkormányzat kapcsolatát. 
 
 
b./ Három Generáció Kunbajáért Egyesület beszámolója  
      Előterjesztő: Franzné Lakner Éva az egyesület elnöke 
 
    (Írásos előterjesztés mellékelve!) 
 
Franzné Lakner Éva a Három Generáció Kunbajáért Egyesület elnöke: Röviden 
ismertette a Három Generáció Kunbajáért Egyesület beszámolóját. 
 
A jelenlévők részéről hozzászólás nem hangzott el. 
 
 
 c./ Német Hagyományőrző Egyesület beszámolója  
      Előterjesztő: Nagy István az egyesület elnöke 
 
    (Írásos előterjesztés mellékelve!) 
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Franzné Lakner Éva polgármester: Felkéri Nagy Istvánt, a Német 
Hagyományőrző Egyesület elnökét, hogy a beszámolót ismertesse a 
jelenlévőkkel. 
 
Nagy István az egyesület elnöke: Röviden ismertette a Német Hagyományőrző 
Egyesület beszámolóját. 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Köszöni a tájékoztatást, kéri a kérdéseket, 
véleményeket a napirendi ponttal kapcsolatban. 
 
Pálosi Jánosné képviselő: Tagja a Német Hagyományőrző Egyesületnek. Az 
egyesületi tagok havonta összejönnek, ilyenkor mesélnek a régi időkről stb. Jó 
kis csapat, főzni is szoktak, pl. falunapon. Kirándulást és színházlátogatást is 
szerveznek. 
A dinkelscherbeni németekkel jó a kapcsolat, a gyerekek csereüdültetésben 
vesznek részt nyaranta. 
Halottak napján Szabadkán megkoszorúzzák a II. világháborúban elesett vagy 
eltűnt kunbajaiak emlékművét. 
További jó munkát kíván az egyesületnek. 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Tagja a Német Hagyományőrző 
Egyesületnek. Az egyesület aktív közösségi életet él. Köszöni a munkájukat. 
Az őszi önkormányzati választások után a német testvér települési kapcsolatot 
újra kell építeni, tekintettel arra, hogy Peter Baumeister Dinkelscherben volt 
polgármestere egészségi állapota miatt nem indult a választásokon, és új 
polgármestere lett a településnek. Reméli, hogy az egyesület továbbra is ilyen 
lendülettel fog működni. 
 
 
d./ Nyugdíjasok Egészségmegőrző Egyesülete beszámolója     
e./ Mozgáskorlátozottak Kunbajai Egyesülete beszámolója  
     Előterjesztő: Szabó László az egyesületek elnöke 
 
     (Szóbeli előterjesztés!) 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Felkéri Szabó Lászlót, a Nyugdíjasok 
Egészségmegőrző Egyesületének, valamint a Mozgáskorlátozottak Kunbajai 
Egyesületének elnökét, hogy a beszámolóját ismertesse a jelenlévőkkel. 
 
Szabó László az egyesületek elnöke: Egyesületeik 1990. óta működnek. Amerre 
járnak, a falu jó hírét viszik. Megvásárolták a régi bölcsőde épületét és 
felújították. Az egyesületek célja a hagyományőrzés, a hátrányos helyzetű 
emberek segítése. A támogatásokat a működésre költik, a többi feladatot 
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önerőből kell megoldani. Az önkormányzattól fizikai segítséget kaptak az udvar 
rendbe hozásához, 2-3 ember biztosítottak tereprendezéshez. 
A kapcsolatuk jó az önkormányzattal, a rendőrséggel, a civil szervezetekkel. A 
Polgárőrségnek külön köszönetet mond. Amikor a tagság vidékre megy fellépni 
stb., a polgárőrség külön szolgálatot állít a lakások őrzésére. 
 
Szabó Erika képviselő: Felhívja a figyelmet, hogy az egyesület épületében szép 
kiállítás látható. Aki teheti, tekintse meg. 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Mindkét egyesület munkáját köszöni. Jó a 
kapcsolat, több közös program van. Igyekeznek részt venni rajta. Az egyesületek 
részt vesznek a községi rendezvényeken. Az önkormányzati programokat 
színesítik a jelenlétükkel. 50-50.000,- Ft támogatás került átutalásra az 
egyesületek részére. 
 
 
f./ Polgárőr Egyesület beszámolója 
    Előterjesztő: Korda István az egyesület elnöke 
 
    (Írásos előterjesztés mellékelve!) 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Felkéri Korda Istvánt, a Polgárőr Egyesület 
elnökét, hogy a beszámolót ismertesse a jelenlévőkkel. 
 
Korda István az egyesület elnöke: A Polgárőr Egyesület létszáma 13 fő szeretné 
elérni, hogy ez a szám 1600 legyen, mindenki legyen a maga polgárőre. 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Köszöni a tájékoztatást, kéri a kérdéseket, 
véleményeket a napirendi ponttal kapcsolatban. 
 
Szabó Erika képviselő: Köszöni az egyesületnek, hogy a biztonságérzetünket 
növelik. Ingyen dolgoznak az egész közösségért. 
 
Szöllősi Csaba jegyző: Megköszöni az egyesületnek, hogy választások 
alkalmával a szavazókörök őrzését elvállalták. 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Köszöni a Polgárőr Egyesület munkáját, a 
továbbiakban sok sikert kíván. 
 
g./ Sportegyesület beszámolója    
     Előterjesztő: Nagy István az egyesület elnöke 
 
    (Írásos előterjesztés mellékelve!) 
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Franzné Lakner Éva polgármester: Felkéri Nagy Istvánt, a Kunbajai Sport 
Egyesület elnökét, hogy a beszámolót ismertesse a jelenlévőkkel. 
 
Nagy István az egyesület elnöke: Röviden ismertette a Kunbajai Sport Egyesület 
munkáját. 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Köszöni a tájékoztatást, kéri a kérdéseket, 
véleményeket a napirendi ponttal kapcsolatban. 
 
Pálosi Jánosné képviselő: Igen részletes beszámolót kaptak. Megállapítható 
belőle, hogy jól végzik a munkájukat. 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Köszöni az elmúlt 4 évi munkát a 
szakosztályok eredményeit. A Sport Egyesület is kap önkormányzati támogatást 
pénzben is és természetben is. Az önkormányzat szállítja a sportolókat, fizeti a 
villany, víz stb. számlákat. 
 
Az egyesületi beszámolók után megköszöni a községben működő kézimunka 
szakkör munkáját is. Igen eredményesen működnek, már 3 alakalommal 
szervezték meg a kézimunka kiállítást. A kiállítások szervezéséért Kern György 
Józsefnének köszönetet mond. 
Az egyháznak, és a plébánosnak is köszöni az együttműködést. Az Augusztus 
20-i műsort együtt ünnepelték az egyházzal. 
 
Kunbaja kis falu, 1630 fő a lakossága, de gazdag civil élet folyik a településen. 
A 2 nyugdíjas énekkar részt vesz a községi rendezvényeken. Gazdag társadalmi 
életet élnek. A Három Generáció Kunbajáért Egyesület a magyar 
hagyományokat őrzi, a Német Hagyományőrző Egyesület pedig a német 
hagyományokat igyekszik megőrizni. Településünkön a civil életet egészíti ki a 
díszítő művészeti szakkör s az Egyház is, mindkét szervezet további egy-egy 
közösséget jelent a település. Büszkék lehetnek a társadalmi életükre.  
 
 
4./ Beszámoló az Integrált Közösségi Színtér 2013. évi munkájáról 
     Előterjesztő: Horváth Imréné kulturális szervező 
 
    (Írásos előterjesztés mellékelve!) 
 
Franzné Lakner Éva polgármester: Felkéri Horváth Imréné kulturális szervezőt, 
hogy a beszámolót ismertesse a jelenlévőkkel. 
 
Horváth Imréné kulturális szervező: Ismertette az IKSZT 2013. évi munkájáról 
szóló beszámolót. 
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Franzné Lakner Éva polgármester: Köszöni a tájékoztatást, kéri a kérdéseket, 

 
 


